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В статье анализируется вышедшая в текущем году книга Г. И. Беневича «Краткая история 

“промысла” от Платона до Максима Исповедника» (СПб.: РХГА, 2013. 315 с.). Подчеркивается гар-

моничное сочетание высокого профессионализма автора монографии и его строгой конфессиональ-

ной ориентации. К достоинствам рецензируемой книги относятся ее доступность и академичность, 

четкость формулировок и энциклопедическая полнота охвата материала. В «Краткой истории» пока-

зываются как сходства между античной философской мыслью и церковным учением, так и принци-

пиальные различия, демонстрируется преемственность в рамках церковной традиции между ранними 

и поздними христианскими авторами. 
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In this article the book “A Brief History of Providence from Plato to Maximus the Confessor” by G. 

I. Benevich published this year is analysed. The harmonic combination of high professional skills of the au-

thor of this monograph and his clear confession affiliation is emphasized. Accessibility and academic ap-

proach, language precision and reference completeness of data are merits of the reviewed book. In A Brief 

History both similarities of Ancient philosophical thought and Church doctrine and fundamental differences 

are revealed; continuity within the Church tradition between the early and late Christian authors is traced.  
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